

Title (en)

Device for cutting pieces, especially wood pieces.

Title (de)

Vorrichtung zum Zerteilen von Werkstücken, insbesondere von Holz.

Title (fr)

Dispositif pour découper des pièces, en particulier des pièces en bois.

Publication

**EP 0406219 A1 19910102 (DE)**

Application

**EP 90890189 A 19900622**

Priority

AT 155889 A 19890626

Abstract (en)

In order, in a band saw (1), to be able to align the wood piece (7), fixed on a band-saw carriage (2) so as to be adjustable transversely to the cutting plane (6') of the band saw (1), with the band saw (1), a television camera (4) is provided in the region of the band saw (1). An image of the end face, facing the band saw (1), of the wood piece (7) to be cut is generated on a television screen (5). A line (6) representing the plane (6') in which the band saw (1) operates is provided on the television screen (5). It is thus possible to establish on the television screen (5) whether the wood piece (7) is correctly aligned relative to the band saw (1) and to observe the alignment of the wood piece (7). <IMAGE>

Abstract (de)

Damit bei einer Bandsäge (1) das Holz (7), das auf einem Bandsägewagen (2) quer zur Zerteilebene (6') der Bandsäge (1) verstellbar festgelegt ist, zur Bandsäge (1) ausgerichtet werden kann, ist im Bereich der Bandsäge (1) eine Fernsehkamera (4) vorgesehen. Auf einem Fernsehbildschirm (5) wird ein Abbild der der Bandsäge (1) zugekehrten Stirnfläche des zu zerteilenden Holzes (7) erzeugt. Am Fernsehbildschirm (5) ist eine die Ebene (6'), in der die Bandsäge (1) wirkt, symbolisierende Linie (6) vorgesehen. So kann man am Fernsehbildschirm (5) feststellen, ob das Holz (7) gegenüber der Bandsäge (1) richtig ausgerichtet ist bzw. das Ausrichten des Holzes (7) beobachten.

IPC 1-7

**B27B 31/06**

IPC 8 full level

**B27B 1/00** (2006.01); **B27B 31/06** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B27B 1/007** (2013.01 - EP US); **B27B 31/06** (2013.01 - EP US); **Y10T 83/536** (2015.04 - EP US)

Citation (search report)

- [AD] DE 2740985 A1 19780316 - KOCKUMS IND AB
- [A] DE 1918599 A1 19701029 - KARL PESCHKE BAUMASCHINENFABRI
- [AD] US 4458567 A 19840710 - TUOMAALE JORMA A K [FI]
- [A] EP 0230297 A2 19870729 - RICHTER MANFRED

Cited by

EP2527105A1; CN109968456A; FR2726781A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0406219 A1 19910102; EP 0406219 B1 19930818**; AT 393986 B 19920110; AT A155889 A 19910715; AT E93177 T1 19930915;  
CA 2019278 A1 19901226; CA 2019278 C 20000201; DE 59002370 D1 19930923; ES 2043352 T3 19931216; US 5251141 A 19931005

DOCDB simple family (application)

**EP 90890189 A 19900622**; AT 155889 A 19890626; AT 90890189 T 19900622; CA 2019278 A 19900619; DE 59002370 T 19900622;  
ES 90890189 T 19900622; US 54241790 A 19900622